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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Erik Slottner (KD)

2023/24:664 Förstärkt skydd mot oegentligheter i 
upphandlingsförfaranden

För en tid sedan framkom det att företaget Cambio, leverantör av 
patientjournalsystemet Cosmic till flera svenska regioner, har träffat en 
överenskommelse med dessa regioner. Överenskommelsen innebär att Cambio 
åtar sig att betala eventuella upphandlingsskadeavgifter som kan uppstå till 
följd av att avtalet mellan parterna genomgick så pass omfattande förändringar 
att det i praktiken borde ha föranlett en ny upphandlingsprocess.

Denna händelseutveckling ledde till att Konkurrensverkets påförda 
sanktionsavgift på 90 miljoner kronor, avsedd för de ansvariga regionerna, 
i stället erlades av Cambio. Konkurrensverkets generaldirektör Richard 
Jermsten har offentligt kritiserat detta agerande som ett oacceptabelt sätt att 
kringgå befintligt regelverk.

Jag är medveten om att det inte är möjligt för statsrådet att uttala sig om 
specifika enskilda fall. Dock framstår det som uppenbart att sådana här typer av 
överenskommelser faktiskt sker och att de väcker betänkligheter hos 
Konkurrensverket. Detta undergräver inte bara upphandlingssystemets syfte 
utan också dess integritet, vilket är djupt oroande.

Mot denna bakgrund vill jag ställa följande fråga till statsrådet Erik Slottner: 

 

Avser statsrådet att ta initiativ till några generella åtgärder, såsom lagändringar 
för att stärka upphandlingssystemets integritet och förhindra att liknande 
situationer upprepas i framtiden, där företag kan kringgå regelverket genom 
ekonomiska överenskommelser?

………………………………………

Serkan Köse (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-02-27
Besvaras senast
2024-03-06 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


